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ПЪРВА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД

ПОжАРИТЕ В ОбщИНАТА ТАзИ гОДИНА сА ПО-мАлКО 
В сРАВНЕНИЕ с мИНАлАТА. 

мВР слЕДИ зА НЕТРЕзВИ шОфьОРИ И зА мИгРАНТсКИЯ НАТИсК
Изказвания, питания, становища и предложения на граждани 

от 69-то редовно заседание на ОбС - Твърдица, проведено на 31.07.2023 г.

Денчо Чомаков – гла-
вен инспектор, начал-
ник на Районна служба 
„Пожарна безопасност и 
защита на населението“ 
– гр. Твърдица: Годината 
започна, бих казал, много 
добре за нас, за първото 
полугодие тоест до 30 юни 
имаме регистрирани и сме 
участвали в общо 36 произшествия срещу 55 
произшествия  за първото полугодие на 2022 
г., което означава с около 30 % намаление на 
ръста на произшествията, и тази тенденция 
продължи горе-долу до средата на месец юли, 
когато настъпи силното засушаване и преста-

на да има наличие на ва-
лежна обстановка.

Атанас Атанасов – 
кмет на община Твърдица: 
Г-н Чомаков, обмислям 
някакъв вариант, искам да 
го съгласуваме и да го ко-
ментираме пред колегите 

тук. Има ли вариант да издадем заповед да 
ограничим някои видове селскостопански 
дейности и по-точно работа с определен вид 
машини? Защото (...) за мен е ненормално да 
си изпратиш тракториста в 12 часа при 35 или 
37 градуса с тези машини да си чистиш паси-
ща и ниви, нали?

Митко Минчев – на-
чалник група „Охрани-
телна полиция“ към РУ 
на МВР: В момента на 
територията на областта 
и на районно управле-
ние Твърдица се акцен-
тира във връзка с пътния 
травматизъм, работи се 
по него. Имаме хванати 
лица, управляващи под въздействие на нар-
котици, употребявали алкохол. Следващия ак-
цент е миграционният натиск, също работим 
по него, в събота имахме сигнал и бяхме на-
правили КПП на Лукойл за нашата територия.

Протокол от обсъжданията по точка 1 - 
на стр. 2-3

ПРОВЕДЕ СЕ ОБЩОТВЪРДИШКИЯТ СЪБОР 
„ХАЙДУШКА ПОЛЯНА“ 2023

На 6 август 2023 година се проведе тра-
диционният Общотвърдишки събор „Хай-
душка поляна“. Празникът всяка година се 
провежда в Твърдишкия балкан, в еднои-
менната местност, съхранила спомени и 
предания за героизма, величието и непре-
клонния дух на твърдичани и населението 
от региона.

Кметът на общината Атанас Атанасов 
поздрави всички присъстващи, които и тази 
година почетоха традиционната общотвър-

дишка среща на това емблематично място. 
Тук преди 55 години, на 14 юли 1968 г., е 
издигната паметната плоча на народните 
закрилници: четата на Симеон Стойков, 
Кара Колю, Бойчо войвода, Пею Буюклията, 
Филип Тотю, Панайот Хитов, Хаджи Дими-
тър, Стефан Караджа, Злати Касапина и др. 
Поднесени бяха цветя и беше отдадена по-
чит пред паметта им. 

Подробности и фоторазказ - 
на стр. 8

ТРАДИцИИ

МЛАДИ АРТИСТИ ОТ СУ „Н. РИЛСКИ“ УчАСТВАХА 
ВЪВ фЕСТИВАЛА „СцЕНА КРАЙ МОРЕТО“

Възпитаниците на СУ „Н. 
Рилски“ участваха  в тазго-
дишното издание на мла-
дежкия театрален фестивал 
„Сцена край морето“, който се 
проведе в Поморие. За 15-ти 
път форумът събира театрал-
ни дарования от цялата стра-
на. 

Още информация - 
на стр. 4

В МОЛДОВСКА ТВЪРДИцА чЕСТВАХА 
гОДИШНИНАТА ОТ РОжДЕНИЕТО НА ВАСИЛ ЛЕВСКИ

На 18 юли – рождената дата на 
Левски, бяха поднесени цветя пред 
паметника на Апостола в Молдовска-
та Твърдица по повод годишнината от 
неговото рождение. Организаторите на 
честването бяха Научното дружество 
на българистите в Република Молдова, 
Кметството, Теоретичният лицей и Дво-
рецът на културата на гр. Твърдица. 

Информация от 
д.и.н. Иван Думиника - на стр. 8

ПАмЕТ ОБЩИНСКИЯТ СЪВЕТ ОТчЕТЕ РАБОТАТА СИ зА ПЕРИОДА 
от 01.01.2023 г. до 30.06.2023 г.

РАВНОсмЕТКА

На заседание на 
Общинския съвет от 
01.07.2023 г. неговият  
председател Мирослав 
Дяков представи отчет 
за дейността на ОбС и на 
неговите комисии за пе-
риода от  01.01.2023 г. до 
30.06.2023 г. Общинските 
съветници бяха предварително запознати с 
отчета. Председателят съобщи, че ззвънред-
ните заседания в този период  са повече от 
редовните, тъй като са постъпвали  такива 
предложения, които не са търпели отлага-
не. За отчетния период са взети 99 реше-
ния, като 85 от тях са приети въз основа на  
предложения, внесени от кмета на община-
та, а 14 от решенията са приети въз основа 
на предложения, внесени от председателя 
на Общинския съвет. 

Приети са няколко наредби: Наредба за 
общински пазари и площадки, Наредба за 
базисни и наемни цени на общински имоти; 
Наредба за клубовете на пенсионерите, На-

редба за изменение и допълнение на Наред-
бата за определянето и администрирането 
на местните такси; 

Като особено важна от наредбите Ми-
рослав Дяков определи тази да общинските 
пазари и площадки. Той каза, че в тексто-
вете всичко е уточнено, остава да започнат 
конкретни действия по създавениято на 
тези площадки, конкретно в Твърдица и Ши-
вачево. 

Друга от наредбите, която Председате-
лят на ОбС коментира е тази за клубовете 
на пенсионерите. „Най-после имаме такава 
наредба, която определя критериите, с кои-
то трябва да се съобразяват всички клубо-
ве.“ –  каза Мирослав Дяков. 

За отчетния период ОбС е приел: го-
дишни програми, планове на читалища, Го-
дишен план на дейностите за подкрепа за 
личностно развитие, Общинска стратегия за 
личностно развитие на децата и учениците.

За периода е гласувана само една едно-
кратна финансова помощ. 

Соб. Инф.

АПЕл

КМЕТЪТ НА ОБЩИНАТА ПРИзОВА гРАжДАНИТЕ ДА НЕ ИзХВЪРЛЯТ 
СТРОИТЕЛНИ ОТПАДЪцИ В КОНТЕЙНЕРИТЕ зА СМЕТ

На стр. 3
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На 31.07.2023 г. в заседателната зала на 
Общината се проведе 69-то редовно заседание 
на Общински съвет – Твърдица. При открива-
не на заседанието присъстваха 16 общински 
съветника. По уважителни причини отсъства 
общински съветник  Кольо Кадирев.  Участие 
в работата на заседанието взеха кметът на об-
щината Атанас Атанасов, зам.-кметът Антон 
Драганов, директорът на дирекция ФАПИОУС 
Диана Димитрова, кметове на кметства, слу-
жители от общинска администрация и гости. 
Общинският съвет работи по дневен ред от 31 
точки. По т. 1 от дневния ред: „Изказвания, 
питания, становища и предложения на граж-
дани“ се проведоха следните обсъждания:

Мирослав Дяков – 
председател на ОбС: Ува-
жаеми колеги, преди да ви 
дам думата искам да пред-
ставя нашите гости, към 
които отправих лично по-
кани, г-н Чомаков и г-н Ди-
митров, новият началник 
на Районно управление на 
МВР - Твърдица, трябваше 

да бъде тук, но той  е ангажиран служебно, 
затова  пък г-н Минчев е при нас, като  пред-
ставител на  Районно управление на МВР гр. 
Твърдица. 

   Г-н Чомаков, в поканата,  която отпра-
вих към Вас съм  записал – предвид високите 
температури и честите пожари на територията 
на страната, Ви каня да дадете повече инфор-
мация за обстановката в нашата община към 
този момент и възможностите за превенция. 
Заповядайте! 

Денчо Чомаков – главен инспектор, 
началник на Районна служба „Пожарна 
безопасност и защита на населението“ – 
гр.Твърдица: Благодаря. Уважаеми г-н кмет, 
уважаеми г-н Председател, уважаемо ръко-
водство на Община Твърдица, да благодаря, 
че ми се предоставя думата да направя изказ-
ване на този форум и, ако ми позволите, ще 
започна с едно двуминутно експозе относно 
оперативната обстановка на територията на 
Общината от началото на годината до сега. 
Годината започна, бих казал, много добре 
за нас, за първото полугодие тоест до 30 
юни имаме регистрирани и сме участвали в 
общо 36 произшествия срещу 55 произшест-
вия  за първото полугодие на 2022 г., което 
означава с около 30 % намаление на ръста на 
произшествията, и тази тенденция продължи 
горе-долу до средата на месец юли, когато на-
стъпи силното засушаване и престана да има 
наличие на валежна обстановка. От тогава до 
сега на територията на Общината възникнаха 
5 произшествия, от които 4-те доста сериозни 
с материални загуби, които наложиха извик-
ването на помощ от Районна служба Сливен, 
състояща се в автомобили и техника, събиране 
на нашия личен състав и т.н. и тази тенденция 
продължава и към момента, като противопо-
жарна обстановка. Нека днешният, конкретно 
ден да не ни заблуждава, ситуацията е сложна 
и обещава да бъде така в следващите горе-до-
лу два месеца. Затова апелирам към общин-
ското ръководство, апелирам към кметовете 
на населени места за повече бдителност, по-
вече отговорност, бърза реакция, защото през 
лятото обстановката е такава, че от спокойна 
за броени минути може да стане доста слож-
на. От тези пожари, които възникнаха през 
последните дни, доказано един единствен е с 
причина природно явление – мълния, в сто-
панския двор на гр. Шивачево, където изгоря 
една постройка от порядъка на 500 квадрата 
и загинаха над 20 животни – крави, между 
500 и 1000 бали слама, трудно ще определим 
бройката. Бяха застрашени имотите на съсед-
ните земеделски стопани. Същото се случи и 
в стопанския двор на Козарево. По време на 
бурята, която беше миналата седмица, тези 
два пожара се възобновиха и съответно там 

пратихме два автомобила и отделно от това 
имаше и много критична ситуация на терито-
рията на Нова Загора, където в 4 села едно-
временно горяха 4 къщи и Районната служба 
в Нова Загора има 4 автомобила и отиде там, 
и по същото време стана пожар в боровата 
гора до бежанския лагер /с.Баня/, по стария 
път за Нова Загора, и се наложи това произ-
шествие да го отработваме ние. Затова, всич-
ки тук сме хора с опит, никой не е от вчера 
в тази зала или в тази сграда, още веднъж 
–  пределна мобилизация и отговорност. За 
да внеса яснота, ще ви кажа, че Общината се 
охранява от Районна служба пожарна безо-
пасност – Твърдица, като на дежурство имаме 
само един екип и при сигнал може да тръгне 
само един екип докато подготвим следващи 
или извикаме повече минава време и затова 
гледаме към Държавно горско стопанство 
Твърдица, към Общинската горско-стопанска 
единица, както и от най-активните жители на 
населените места, за да ни окажат помощ, 
било чисто физически, било с техника, било 
с водоснабдяване и т.н. Това, което го вижда-
ме по телевизията в други държави и за съ-
жаление в други области и общини на нашата 
държава, полека лека се приближава към нас 
и ние не можем да бъдем изключение от все-
общата картина. Благодаря Ви за търпението, 
ако имате някакви въпроси, готов съм да им 
отговоря, естествено според това, което в мо-
мента зная, ако не, ще се прибера в служба-
та, ще направя справка, информация допъл-
нително и също ще отговоря. Благодаря, г-н 
Председател.

Мирослав Дяков: Благодаря, г-н Чома-
ков! Г-н Златев, заповядайте.

Злати Ст. Златев – об-
щински съветник: Само да 
попитам, жътвата приклю-
чи ли?

Денчо Чомаков: Не. 
Не, за съжаление. Приклю-
чи на Твърдишката коопе-
рация, но частните земе-
делски стопани имат още 
да прибират. 

Мирослав Дяков: Благодаря Ви! Г-н Ата-
насов, заповядайте.

Атанас Атанасов – кмет на община Твъ-
дица: Г-н Чомаков, обмислям някакъв вари-
ант, искам да го съгласуваме и да го комен-
тираме пред колегите тук. Има ли вариант да 
издадем заповед да ограничим някои видове 
селскостопански дейности и по-точно рабо-
та с определен вид машини? Защото като се 
връщам във времето назад, почти едни и същи 
селскостопански производители правят едни 
и същи магарии, извинявам се за израза, за-
щото за мен е ненормално да си изпратиш 
тракториста в 12 часа при 35 или 37 градуса 
с тези машини да си чистиш пасища и ниви, 
нали? Защото във времето назад някой дали 
е доказал, дали е природа, сега последния, 
големия пожар, знаем кой го предизвика. 
Доказано е, това имах предвид, можем ли да 
ограничим нещо за определен период от вре-
ме, според вас?

Мирослав Дяков: Благодаря, г-н Атана-
сов! Г-н Чомаков, заповядайте.

Денчо Чомаков: За причините за тези по-
жари, както казах, една е доказана, че е при-
родно явление, а всички други произшествия 
възникнаха вследствие на човешка дейност, 
човешка дейност и по-точно на земеделски 
стопани, да си го кажем честно. Спирането на 
тази дейност може да бъде в рамките на оп-
ределен ден и тя трябва да бъде много добре 
юридически аргументирана и в съответствие 
със съответните наредби било за земеделска 
дейност или било съгласно наредба № 8 от 
2012 г. за опазване на горските територии от 
пожари, като може да има само краткосро-
чен срок на действие тъй като, ако го спрем, 
да кажем от днес до ноември, нали, да. Но 

ПОжАРИТЕ В ОбщИНАТА ТАзИ гОДИНА сА ПО-мАлКО В сРАВНЕНИЕ 
с мИНАлАТА. мВР слЕДИ зА НЕТРЕзВИ шОфьОРИ И...

ИзКАзВАНИЯ, ПИТАНИЯ, сТАНОВИщА И ПРЕДлОжЕНИЯ НА гРАжДАНИ 

ОТ 69-то РЕДОВНО зАсЕДАНИЕ НА Обс - ТВЪРДИцА, ПРОВЕДЕНО НА 31.07.2023 г.

то пише в самата наредба, че се забраняват 
дейности при наличие на силен вятър и т.н. 
Тук нещата опират до конкретния земеделски 
производител и конкретния частен земедел-
ски стопанин да не върши такива неща в таки-
ва моменти, защото неблагоразумна постъп-
ка създава проблеми на всички, които сме тук 
и още два-три пъти по толкова. 

Атанас Атанасов: Да, да, знам и понеже, 
нали, наглеят, че имало малко хора да гасят, 
не че някой го е запалил ами, ей тук е кметът 
на Шивачево и ще каже, нали? Отиваме да се 
караме, защо няма хора да го гасят, първо да 
каже защо го е запалил, според мен и нор-
малното и редното това да се коментира. Та 
за това питам, ако имаме тази възмоност и 
право да го направим… изключвам варианта 
докато падне снега никой нищо да не прави. 

Денчо Чомаков: За определени дни може 
да...

Наташа Коева – кмет на 
Шивачево: Миналата година 
министърът на земеделието 
беше издал заповед от първи 
август да не се коси, но тази 
година все още няма такава.

Денчо Чомаков: Един 
такъв проблем рефлектира 
върху всички ни и това, че няма хора, въобще 
не съм съгласен. Хора, особено за Шивачево, 
където като стана пожарът в стопанския двор, 
не знаех, че в Шивачево има толкова много 
техника, трактори , цистерни и ремаркета, 
просто има организация.

Атанас Атанасов: Шивачевци и Сборище 
винаги са били отзивчиви при бедствие и вие 
го знаете.

Денчо Чомаков: Да. 
Мирослав Дяков: Благодарим, г-н Чома-

ков. Да се надяваме наистина,  да не стигнем 
до положение да обявяваме бедствено по-
ложение, както тази сутрин чухме, може би 
по-голяма част от вас са разбрали,  в Ивай-
ловград има вече обявено, дано не стигаме 
до там. Но за да не стигаме, трябва всички да 
сме бдителни и да действаме с време. Бла-
годаря. Към г-н Чомаков някой има ли други 
въпроси?

Злати Ст. Златев: Което не означава, че 
не можем да издадем такава заповед, кметът 
да издаде, позовавайки се на тази наредба, 
цитирайки тези и тези императивни норми, 
за вятър, предполагам, че има и за градуси.

Денчо Чомаков: За градуси няма. Влиза-
ме в правото тук и заповедта трябва да е в 
унисон с наредбата.

Мирослав Дяков: Да, разбрахме. Благо-
дарим. Искам да дам думата на г-н Минчев 
– старши инспектор, началник група „Охрани-
телна полиция“ към РУ на МВР – Твърдица. 
Заповядайте, г-н Минчев, кажете ни каква е 
актуалната обстановка в Община Твърдица  
към момента?

Митко Минчев – началник група „Охра-
нителна полиция“ към РУ на МВР: Добър 
ден! Първо искам да се извиня от името на 
началника, днес имат оперативка на приключ-
ване на месеца и затова не присъства, иначе 
имаше голямо желание. Оперативната обста-
новка е нормална. Мога да започна още с па-
лежите. За четирите пожара има образувано 
досъдебно производство, същите са внесени 
в районна прокуратура и се работи по случаи-
те. Акцентира се в момента на територията на 
областта и на районно управление Твърдица 
във връзка с пътния травматизъм, работи се 
по него. Имаме хванати лица, управляващи 
под въздействие на наркотици, употребявали 
алкохол. Следващия акцент е миграционния 
натиск, също работим по него, в събота има-
хме сигнал и бяхме направили КПП на Лукойл 
за нашата територия и другия акцент е набли-
жаването на празника, който се провежда на  
Хайдушка поляна, където ще имаме охрани-

телно  мероприятие. Ако имате въпроси, мога 
да Ви отговоря. 

Мирослав Дяков: Благодаря, г-н Минчев. 
Колеги, въпроси към г-н Минчев? Заповядай-
те, г-н Михайлов.

Данчо Михайлов – об-
щински съветник: Мислех 
да го поставям като въпрос 
в първа точка, но сега, г-н 
Минчев докато е тук, а и 
г-н Атанасов каза, че ще 
се закупуват климатици, 
ако има възможност, онзи 
ден ми се наложи да ходя 

в стаята на полицейските наши инспектори 
в гр. Шивачево, има нужда от климатик там. 
Много е горещо, южна е стаята, ако има въз-
можност един в повече или по-малко, мисля, 
че няма да е лошо де се сложи един климатик, 
г-жа Коева, в стаята на полицаите, ако може и 
пак да им се върне голямата стая.

Митко Минчев: Мога ли да отговоря?
Мирослав Дяков: Да, заповядайте г-н 

Минчев.
Митко Минчев: Има предвидени пари от 

бюджета, някаква сума, които ще бъдат отпус-
нати и ще правим заявление за високопрохо-
дим автомобил. 

Атанас Атанасов: С една дума тази година 
няма да стане.

Мирослав Дяков: Приоритетно е автомо-
била.

Митко Минчев: Необходим ни е висо-
копроходим автомобил, защото разполагаме 
само с един и той е почти всяка  седмица на 
ремонт. Те са във връзка със сигурността.

Мирослав Дяков: Благодаря, г-н Мин-
чев! Г-н Атанасов нещо искате ли да кажете?    
Атанас Атанасов: В бюджета имаме такива 
средства, които са предвидени за точно та-
кива неща за оборудване, за обзавеждане на 
стаи на инспекторите има уговорка. Минала-
та година купихме компютри, с една част от 
средствата сменихме дограмата в Твърдица, 
но нуждата от автомобил е по-голяма и тези 
средства могат да се използват, за да се заку-
пи автомобил.

Мирослав Дяков: Да, благодаря, г-н Ата-
насов.

Атанас Атанасов: За догодина, живот и 
здраве, може би, но за сега не.

Мирослав Дяков: Благодаря! Още веднъж 
да благодарим на г-н Чомаков и г-н Минчев, 
че се отзоваха на поканите, благодарим. И ко-
гато нещо имате и искате съдействие от наша 
страна, заповядайте, който от нас с каквото 
може, ще помагаме. Благодаря  Ви!

Колеги, заповядайте! Г-н Бакалов, запо-
вядайте!

Тодор Бакалов – об-
щински съветник: Искам 
да попитам, до къде сте 
стигнали с решението за 
пазар в гр.Шивачево. В 
квартал, как се казваше, 
Сухата река май беше, 
предполагам, че там няма 
да стане. Сега виждам точ-
но на центъра на Шивачево, стария мост, раз-
положен да продава зеленчуци и плодове, не 
знам дали под въздействие на кметицата или 
хората сами са си го избрали, но търговецът 
има най-добър поглед къде ще му се купува 
стоката. Ето там е много хубаво място да се 
направи една пазарна алея, мостът е широк 
към паметника.

Наташа Коева: Няма да ни е красиво.
Атанас Атанасов: На кое място, докторе?
Тодор Бакалов: Това е мостът, старият 

мост където е,  на центъра на Шивачево.
Атанас Атанасов: Да, той Михайлов нали 

имаше предложение там да го оградим и да 
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го направим, но няма движение по въпроса.

Тодор Бакалов: Защото, там, в махалата, 
няма да стане, и коли не спират, там може 
парк да се направи.

Мирослав Дяков: Г-жа Коева иска нещо 
да каже.

Наташа Коева: С г-н Михайлов и с г-н 
Атанасов обмисляхме варианта да затворим 
с такъв тип колчета, като пред общината, 
алеята, където качват автомобилите и ниско, 
не високо горе на моста, а малко по-ниско 
срещу закусвалнята на г-н Кадирев, там да 
поставим три маси и да обособим пазар.Аз 
лично не одобрявам този вид търговия точно 
отгоре под липата на центъра на Шивачево. 
Не съм виждала в Сливен на центъра разпо-
ложени сергии.

Мирослав Дяков: Благодарим, г-жо Кое-
ва! Колеги, заповядайте. Г-н Михайлов, запо-
вядайте.

Данчо Михайлов: Само искам пак за този 
прословут пазар и време е да се направи най 
накрая, даже са намерили и сергии. Около 
300 лв. е цената на едната сергия.

Мисля, че 300 лв. не са кой знае колко 
много. Те тези 300 лв. ще се възстановят от 
тези търговци във времето. Това е едното, 
дай боже да стане преди да е станала беля-
та точно там на сегашния пазар. И другото, 
което искам да попитам, има ли възможност, 
защото знам, че се правеше това нещо напред 
в годините. Всички пътуващи от Сливен за об-
щината са граждани на Община Твърдица, а в 
района на прословутите огледала в близос до 
с.Бинкос няма никаква видимост за идващите 
от Сливен към Шивачево. Знам, че не е район 
на Община Твърдица, но има ли възможност, 
поне тази отсечка, тя е някъде около 10 м. на 
самият мост, да се изчисти от растителността, 
няма грам видимост. Не знам някой от вас 
минавал ли е скоро. Много е лош този учас-
тък за пътуващи от Сливен за Твърдица. Пак 
казвам, не е наша територия, но пътуват само 
граждани на общината, затова Сливен нямат 
интерес.

Мирослав Дяков: Да, господин Михайлов, 
благодаря. Г-н Драганов, вие ли ще се наме-
сите.

Антон Драганов – зам.-
кмет на община Твърдица: 
Ще го погледнем, какво да 
се намесвам, ако можем, 
ще го оправим.

Мирослав Дяков: 
Предния път от Прокурату-
рата ни питаха какво стана 
с огледалото 

Антон Драганов: Огледалата сме ги опра-
вили.

Мирослав Дяков: Сега ще ни питат какво 

стана с косенето 
Антон Драганов: Ще го погледнем още 

днес.
Наташа Коева:  Аз не разбирам, защо пи-

тат за огледалата, тъй като те също не попадат 
в територията на Общината.

Мирослав Дяков: Защото в протокола го 
има и те са отбелязали - взети ли са мерки.

Атанас Атанасов: Ние нашето сме го чис-
тили. За последните години... последно някъ-
де преди пет години ли са или шест, сме го 
чистели там. Наистина завоят, който е да за-
виеш надясно има нужда от чистене, минала-
та седмица минавах от там и щях да го казвам 
даже на г-жа Коева. Така че можеш да пратиш 
хората, които косят и някой с храсторезите и 
с една щилка и самата част която е, 20-тина 
метра от моста на изток понеже от северната 
страна е проблемът.

Мирослав Дяков: Защото като стане бе-
лята, не дай си Боже, тогава започваме да 
търсим чия е вината. Благодаря! Г-жа Росица 
Иванова, заповядайте!

Росица Иванова – об-
щински съветник: Благо-
даря Ви. Въпросът, който 
ще поставя, мисля, че не е 
от най-важните, но все пак 
да обръщаме внимание и 
на по-маловажните неща, 
за които няколко пъти съм 
споменавала, за този кон-

тейнер за дрехи. Тъй като ми се налага да ходя 
в Пловдив, в Казанлък и виждам, че фирма-
та, която ги е сложила, е една и съща. Знам, 
че кметът няма възможност за всичко той да 
поеме ангажимент, така че апелирам някой от 
заместник кметовете да се ангажира, да на-
прави проучване коя е фирмата и дали може 
това нещо да се приложи в нашия град, тъй 
като мисля не е толкова  трудно. Благодаря 
Ви!

Мирослав Дяков: Благодаря, г-жа Ива-
нова. Г-н Атанасов, вие ли ще отговорите или   
г-н Драганов. Така е, звъните, свързвате се с 
фирмата и получавате отговор …

Атанас Атанасов: Добре, ще ги търсим. 
Колкото онези с които подписахме меморан-
дума и други неща, сега нямат интерес.

Мирослав Дяков: Да направим каквото 
трябва, пък да става каквото ще.

Росица Иванова:  За да се случат неща-
та трябва човек да настоява, не настоява ли 
няма как да се случат, така че ако не търсим, 
не питаме няма да се случи нищо.

Атанас Атанасов: Ще говорим, ще търсим 
вариант, ще проверим кои са.

Мирослав Дяков: Добре. Благодаря! Г-жа 
Ишмерова, заповядайте.

Ваня Ишмерова – общински съветник: 

Първият ми въпрос е до 
къде стигна подготовката 
с  поставянето на новите 
съоръжения на детските 
площадки. Лятото вече поч-
ти е към своя край и  двата 
парка са пълни с деца, ако 
не виждате, ще Ви пратя 
снимки. Доколкото знам, 

майките също имаха среща с г-н Дяков, не 
знам дали се срещнаха с г-н Атанасов.

Атанас Атанасов: Поръчани са съоръже-
нията, чакаме ги.

Ваня Ишмерова: Да, но към този момент 
не можели да се отливат, там най-вероятно 
ще трябват някакви фундаменти, нещо да се 
прави, за да може после да стане.

Атанас Атанасов: Значи, искат време за 
изработка. Имаме предвалителен договор, 
уточнено е.

Ваня Ишмерова: Кога е срокът за достав-
ка?

Атанас Атанасов: Сега точна цифра не 
мога да Ви кажа, но мисля, че аванс сме при-
вели, или не сме?

Ваня Ишмерова: Ориентировъчна.
Диана Димитрова – директор  дирек-

ция ФАПИОУС: Не, ще плащаме еднократно. 
Може би някой август ще стане докато са го-
тови, защото едната оферта е за 40 дни ще 
изготвят, а другите – за 50дни. Много голям 
срок на изработка.

Атанас Атанасов: Знаете кога взехме ре-
шението. Веднага сме говорили с производи-
телите, всеки си избра каквото иска и просто 
въпрос на време е. Нищо няма на склад. Ето 
сега така е и за детските градини, 38 дена за 
изработка и доставка искат, за легла и такива 
неща. Няма ги на склад, за да ги вземем вед-
нага тези неща и да ги монтираме.

Ваня Ишмерова: Другият ми въпрос г-н 
Атанасов произхожда от ветровитото време 
преди два дни, което отново ни напомни за 
прословутите камиони, които карат някакво 
съдържание на територията на нашата Общи-
на. Та въпросът ми е вие имате ли яснота това 
до кога ще продължи? От Общината изпра-
щано ли е официално запитване до РИОСВ и 
има ли някакъв официален отговор по този 
въпрос и освен питането от граждани имам 
на телефона си едно клипче, което после ще 
го покажа на всички, какво се случва там ко-
гато духа вятър и тази пепел на къде отива.

Мирослав Дяков: Благодаря, г-жа Ишме-
рова! Г-н Атанасов.

Атанас Атанасов: Коментирали сме го, 
няма промяна по отношение на това нещо, 
няма. Частен имот е, при г-жа Димитрова ми-
сля, че има копие от протокола. Нищо не мо-
жем да направим, нищо. То там долу винаги 

е духало, дали ще е от шлама, дали ще е сега 
от тези, които носят, то в годините винаги е 
било така. Аз съм дошъл 71-ва година в Твър-
дица, има ли вятър там, облака го виждам. 
Не е оправдание, но ние нямаме механизъм, 
по който да ги спрем. Ако има обиколен път, 
ще маркираме, ще го направим, няма от къде 
да се движат. Преди два-три дена  минавах от 
там, по пътя за картинга, там е хаос, ужас е, 
но докато не спрат да возят така ще е. Някъде 
около година още ми казаха, че ще возят, в 
неформални разговори с техни представите-
ли. Това, което като информация имам, дого-
дина някъде, най-рано до пролетта. Това мога 
да кажа. Не можем да ги ограничим след като 
органите, контролните, не могат да им нало-
жат забрана.

Ваня Ишмерова: А Общината имала ли е 
официално запитване към РИОСВ? 

Атанас Атанасов: Нали Ви казах, мисля 
че при Димитрова... тя комисията е обща, ид-
ваха, присъстваха и представители на общи-
ната, за едно и също нещо колко комисии да 
правим. Ние официално не сме, защото те ни 
изпревариха, в интерес на истината, но няма 
нищо …

Ваня Ишмерова: Според мен би трябвало 
и от Общината, но щом така сте преценили

Атанас Атанасов: Не, не е така. Аз не виж-
дам причина за едно и също нещо от две мес-
та. Вие правите проверката, едни и същи хора 
идват, ние възбуждаме и пак едни и същи, 
какво ще пишем.

Ваня Ишмерова: Добре, от там нататък 
към по-висока инстанция, към министерство 
евентуално. Твърдица се славехме с най-чис-
тия въздух в момента не можем да се похва-
лим с това.

Атанас Атанасов: Мислите ли че има ор-
ган, който ще ги спре?

Ваня Ишмерова: Добре, ако са някакви 
токсични отпадъци, как така да няма кой да 
ги спре?

Злати Ст. Златев: Нали правиха проверка 
от РИОСВ?

Атанас Атанасов: Те правиха проверка.
Злати Ст. Златев: Има и протокол и 

казват,че всичко е ОК … 
Атанас Атанасов: Да,ОК.
Мирослав Дяков: Колеги, други въпро-

си? Да считам, че няма. Който е съгласен да 
прекратим дебатите по точка 1-ва, моля да 
гласува.

След гласуване от 16 общински съветника, 
с 16 гласа „за”, без „против” и без „въздър-
жали се”  Общински съвет Твърдица прекрати 
дебатите по първа точка.

Из Протокол от 69-то редовно заседание 
на ОбС - Твърдица

КМЕТЪТ НА ОБЩИНАТА ПРИзОВА гРАжДАНИТЕ ДА НЕ 
ИзХВЪРЛЯТ СТРОИТЕЛНИ ОТПАДЪцИ В КОНТЕЙНЕРИТЕ зА СМЕТ

АПЕл

Уважаеми граждани на об-
щина Твърдица. Обръщам се към 
Вас с апел свързан със сметосъ-
бирането и сметоизвозването на 
територията на община Твърди-
ца и обективните ни затрудне-
ния свързани с тази дейност.

Всички ние като граждани на 
общината плащаме такса смет. 
Тази такса е свързана с осъщест-
вяването на дейност сметосъби-
ране и сметоизвозване на битов отпадък и 
почистване на обществени пространства. 
Последните месеци рязко повишихме броя 
на контейнерите в населените места с на-
деждата да се подобри състоянието на чис-
тотата. За съжаление ескалирала практика е 
в тях се изхвърля не само битов отпадък, 
а преобладаващо строителни отпадъци и 
такива от селскостопанска дейност и от раз-
чистване на мазета.

Последните от една страна не са пред-
мет на такса смет и следва да се депонират 
по друг ред /наемане на специализирана 
фирма срещу заплащане/, а от друга са об-
емни и водят до бързо запълване на кон-
тейнерите и невъзможност за нормално из-
хвърляне на битови отпадъци от останалите 

ползватели на услугата.
В тази връзка се обръщам към Вас с 

призив в контейнерите да изхвърляте един-
ствено битови отпадъци. Всички други ви-
дове отпадък да се депонират по съответния 
щадящ селищната среда и природата начин.

Ще събера шофьорите на сметосъби-
рачни камиони и работещите в дейност чис-
тота на инструктаж и ще ги предупредя да 
повишат старанието за решаване на пробле-
ма. Но мисля, че единствено усилията на 
дейност „Чистота“ не са достатъчни, нужно 
е и високо гражданско съзнание. Само така 
ще успеем да запазим чистотата.

С уважение:
Ваш Атанас Атанасов

Кмет на община Твърдица

СОцИАЛНИЯТ ДОМ В ТВЪРДИцА чЕСТВА 
СВОЯ ПАТРОНЕН ПРАзНИК

На 27 юли 2023 г. Социален дом гр. Твър-
дица отпразнува тържествено своя патронен 
празник „Св. Великомъченик Пантелеймон”. 
Името му означава „Всемилостив”. Светецът 
бил известен сред народа като лекар и лечител, 
помагал безкористно на бедните и болните. 
Според житието му Свети Пантелеймон е жи-
вял в края на ІІІ и началото на ІV век. Грижите 
и помощта, които е правил за хората за него 
са били начин на живот. Роден е като езичник, 
но впоследствие приел християнството. Отка-
зал да се поклони на езическите богове. Той 
бил подложен на страдания, които изтърпял с 
помощта на Господ, но след време за назида-
ние бил посечен с меч. Днес неговото име но-
сят църкви, манастири, болници, институции, 
здравни и социални заведения. 

Сутринта времето стана мрачно. Задуха 
вятър. Заваля дъжд. Но това не попречи на 
празничното настроение на потребителите и 
персонала на дома. Всички очакваха хубав и 
весел празник. Площадката пред администра-

тивната сграда и барчето грейна окъпана от 
летния дъжд и украсена от много балони, зна-
менца и свежи цветя. На централно място бе 
поставена икона на светеца, която бе обкичена 
с цветен венец. Около 11.00 часа започнаха да 
пристигат и официалните гости – кметът на 
Община Твърдица г-н Атанасов, председателят 
на Общински съвет Твърдица – г-н Мирослав 
Дяков, представители на сродни домове, гости 
от приятелски институции и организации.

Тържествената официална част започна 
със света литургия, отслужена от двама свеще-
ници в параклиса на дома. След нея множе-
ството от хора – гости, персонал и потребите-
ли се премести на импровизираната сцена на 
площадката пред дома. Там потребителят Ни-
колай Божков прочете поздравително слово, 
а представителният танцов състав за народни 
танци при Социален дом Твърдица изпълни 
няколко танца, с които завърши официалната 
част на празника.

Петър Трухчев
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ПИшАТ НИ 

сПОмЕН зА „бАлКАНЪТ ПЕЕ И РАзКАзВА“
В миналото балканските градчета са 

провеждали концерти, изложби, викторини
Скоро празнувахме традиционния праз-

ник „Балканът пее и разказва” на балкански-
те градове Елена, Котел, Дряново, Трявна, 
Гурково и Твърдица. Събитието съвпадна с 
отбелязването на 40 години от присъединя-
ването на Твърдица към празника.

Този празник съществува благодарение 
на еленчанина Христо Станев, тогавашен се-
кретар на ГК на БКП, който предлага сбли-
жаване на балканските градове Елена, Дря-
ново, Котел и Трявна чрез един общ празник 
под девиза „Балканът пее и разказва.” През 
1973г. в гр. Елена пристигат представители 
на тези градчета и обсъждат статута на праз-
ника, в който се казва: ”Съкровеното култур-
но богатство, което народът съхранява и още 
не е открито изцяло, трябва да стане достоя-
ние на всички хора от тези градове.“ 

Първият празник е организиран в гр. Еле-
на на 20 и 21 юни през 1974 г. на Неювска-
та поляна. Към празника се присъединява и 
Твърдица. Отначало събитието се провежда 
през две години. В периода между празни-
ците се организират концерти, изложби, вик-
торини. Такава беше викторината, посветена 
на 100-годишнината от Априлско въстание, 
която отбелязахме пред 1976 година. В нея 
участваха градовете Елена, Котел, Дряново и 
Твърдица. В отбора на Твърдица бяхме Ко-
льо Чорбаджиев, Мария Иванова и аз, Рад-
ка Златева. Всеки отбор имаше поставени 
въпроси, по които да се готви. Сами си ги 
разработвахме за точно определено вре-
ме. С нас винаги беше Калинка Руснакова, 
библиотекар към читалище „Св. св. Кирил и 
Методий 1914”. Отборите от четирите града 
обикаляхме и представяхме нашето състеза-
ние на различни места. 

Навсякъде бяхме посрещнати радушно 
с интерес и внимание. Спомням си състе-
занието в Твърдица. Читалищната зала бе 

препълнена. Отборите бяхме на сцената, а 
в средата беше разположено журито, което 
вдигаше оценките. Тогава председател на жу-
рито бе Денчо Ишмеров. Всички отбори се 
представиха отлично. След изложението на 
всеки състезате по съответния въпрос залата 
гърмеше от аплодисменти. 

В Елена залата беше озвучена и състе-
занието се предаваше в целия град по мест-
ната радиоуредба. В гр.Котел бе същото. С 
интерес и нетърпение  гражданите очакваха 
класирането –  кой отбор ще се представи 
по-добре. Във всички градове състезателите 
получаваха красиви сувенири, изработени в 
професионалните училища.

В Дряново викторината бе преди празни-
ка „Балканът пее и разказва”. Той бе и три-
умфът, защото предстояха тържествата, пос-
ветени на 100 години от Дряновската епопея.

От тогава до днес традицията на празни-
ка „Балканът пее и разказва“ събира балкан-
ските градове всяка година, за да се предава 
красотата и очарованието на българските 
песни и танци от Балкана. 

Радка Златева

ВОКАЛНА гРУПА „РОМАНС” СПЕчЕЛИ ПЪРВА НАгРАДА 
НА МЕжДУНАРОДЕН КОНКУРС

На 08.07.2023 г. се проведе Междуна-
роден вокално-инструментален конкурс 
„Нови гласове, песни и изкуства” Несебър 
2023 – България, организиран от Сдруже-
ние „Евтерпани”. 

Конкурсът се проведе в няколко кате-
гории: фолклор, класика и мюзикъл, поп, 
джаз. Над 300 участници на възраст от 7 
до 90 години  представиха произведения 
от различни жанрове на музикалното из-
куство и нови техники в изобразителното 
изкуство и танца. В конкурса участваха деца 
от „Капките“, „Гласът на България“ и прес-
тижни международни конкурси и утвърдени 

хорове от страната с диригенти и солисти 
от опери. 

Вокална група „Романс” при Народно 
читалище „Св. св. Кирил и Методий 1914” 
– Твърдица с ръководител Емил Минев от-
ново завладя публиката и журито, и грабна 
първата награда в съответната категория. 
Ръководителят на групата бе награден със 
специална награда и статуетка за висок 
професионализъм от организаторите на 
конкурса Сдружение „Евтерпани”.

Нели Денева
Соня Йорданова

ПРЕсТИж

чИТАЛИЩЕТО В ШИВАчЕВО СЪБРА ДЕцАТА НА ЛЯТНА зАНИМАЛНЯ
В горещите дни на това лято  децата на 

град Шивачево, на възраст от 7 до 10 го-
дини, имаха възможност да посещават две 
седмици лятната занималня „Уча и играя“ 
организирана от служителите на читалище-
то в града. 

Дейностите в лятната занималня бяха 
разнообразни и интересни.  Данита Ивано-
ва студентка ІV курс по специалността Пре-
дучилищна и начална училищна педагогика 
във ВТУ и доброволец в Български младеж-
ки червен кръст – Шивачево показа на деца-
та, че четенето може да бъде забавно и ин-
тересно под формата на игра. Тя подготви 
и изнесе лекция, свързана с опазването на 
околната среда. Изключително интересно за 
децата беше посещението 
на мл. инспектор Недял-
ко Горанов от РСПБЗН гр. 
Твърдица, който разказа 
децата как трябва да се 
действа в случай на пожар 
и природни бедствия. 

В работата налятната 
занималня се включиха и 
представители на ПК „На-
родни будители“.  Г-жа 
Вишка Азманова – ръко-
водител на Клуба и г-жа 
Светла Боева – негов член 
и бивш учител в СУ „Г. Ал. 
Каравелов“, показаха на 
децата помещенията на 
клуба, където се съхраня-
ват носии и ценни предме-
ти от бита на нашите пра-
деди. Г-жа Светла Боева 
гостува на лятната ни за-
нималня още два пъти – тя 
разказа на децата за живо-
та и делото на Васил Лев-
ски и водеше работилница 
за изработване на предме-
ти с помощта на хартия. 

Последният ден от занималнята донесе 
най-много емоции за децата. Заедно посе-
тихме кметството в гр. Шивачево, където 
г-жа Наташа Коева – кмет на града ни по-
срещна топло и разказа на децата за своята 
не лека задача да бъде кмет на града. 

Посещението беше заснето от г-н Ивай-
ло Спасов – начален учител в СУ „Г. Кара-
велов“. В емоционалния клип децата разка-
заха какви искат да станат когато пораснат 
и изразиха своите надежди да се съберем 
отново и следващото лято за нови знания и 
приключения. 

Десислава Атанасова
Марияна Кацарова

З а п о ч н а 
летният етап по 
съвместния план 
за работа с деца 
на Историческия 
музей в Твър-
дица и Народно 
читалище „Св.
св. Кирил и Ме-
тодий 1914“. От 
миналото лято 
продължава ра-
ботилницата „В 
света на шевици-
те“. Стартират и 
новите дейности 
– плетене, тъка-
не, работа с пирограф, хартия, природни 
материали и др. Предвидени са дейности и 
за най-малките. 

Предстои интересно лято за децата, 
които ще посетят читалището и читалищ-

ната библиотека, ще научат нови неща, ще 
придобият нови умения, ще срещнат нови 
приятели и ще се забавляват.

Нели Денева
Надежда Тодорова

МЛАДИ АРТИСТИ ОТ СУ „Н. РИЛСКИ“ УчАСТВАХА 
ВЪВ фЕСТИВАЛА „СцЕНА КРАЙ МОРЕТО“

В четири поредни дни бяха пред-
ставени 30 спектакъла, дело на  мла-
дите  артисти от  Бургас, Кюстендил, 
Несебър, Обзор, Поморие, Първомай, 
Радомир,  Свиленград Севлиево, Сли-
вен, Стара Загора, Тръстеник, Твърди-
ца, Тополовград,  Хасково, Шумен и 
др.

Твърдишките ученици с ръководи-
тел Надежда Колева  се изявиха по-
следни по ред в първия фестивален 
ден. Те представиха  „Суматоха“ на 
Йордан Радичков –  една безконечна 
трагикомична приказка, която разкри-
ва образи на Радичковото творчество, 
с много смислени и поучителни пос-
лания. Не случайно  председателят на 
журито Валери Еличов обяви, че това 
е още един знак, че започва един пре-
красен  фестивал. Той връчи грамота 
за участие на всички участници във 
фестивала от името на Община Помо-
рие. 

Соб. инф.

ИСТОРИчЕСКИЯТ МУзЕЙ И чИТАЛИЩЕТО РАБОТЯТ 
С ДЕцАТА ПО СЪВМЕСТЕН ПЛАН
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НА МЕжДУНАРОДЕН ПЕДАгОгИчЕСКИ СЕМИНАР В КИШИНЕВ 
ОБСЪДИХА ПРЕПОДАВАНЕТО НА ИСТОРИЯ ВЪВ ВОЕННО ВРЕМЕ

В Държавния педагогически университет 
„Ион Крянга», който се намира в столицата на 
Република Молдова – гр. Кишинев, под ръко-
водството на доктор на историческите науки 
Сержиу Мустяца в периода 28 юни–01 юли 
2023 г. се състоя много значим междунаро-
ден семинар за историците в Република Мол-
дова – „Историческо образование по време 
на война”.

Темата на педагогическия семинар, свър-
зана с проблема на историческото образова-
ние във военно време, според мен е много 
важна за учителите, особено в настоящия 
период, когато в съседната с Република Мол-
дова държава – Украйна, вече година се водят 
бойни действия. За мен, като преподавател по 
история сред българите в град Твърдица, ра-
йон Тараклия, който непосредствено граничи 
с Одеска област на Украйна, този въпрос е от 
първостепенно значение. Много мои ученици 
обикновено черпят информация от източни-
ци (СМИ), които разглеждат проблема тен-
денциозно и в много случаи трябва да се на-
меся, за да се разглежда въпросът за войната 
колкото може по-обективно. Знам, че със 
същия проблем се сблъскват и моите колеги, 
преподаватели по история от Тараклийския 
район, където, както е известно, компактно 

живеят етнически българи. При тези условия 
основната задача на учителите по история е 
да представят правилно и обективно инфор-
мацията за военните конфликти.

По време на международния семинар 
представях Твардица и изцяло българите 
в Молдова. Ние, историците изучихме ме-
тодите на работа с източници, особено със 
снимките, техники и инструменти (прилагани 
в международен план), които  ще  дадат  на 
учители и ученици умения да задават въпроси 
и да отговарят на актуални въпроси, свързани 
с войната. По време на семинара междуна-
родни експерти споделиха знанията си в тази 
област. Бяха разгледани следващи много зна-
чими и интересни теми:

1. Исторически източници и как те могат 
да бъдат използвани във всекидневното пре-
подаване.

2. Концепции за историческо мислене, 
отдалечаване от политическата, икономиче-
ската и военната история.

3. Интегриране на всекидневното в препо-
даването на история през призмата на всеки-
дневния живот в социалистическата  Югосла-
вия.

4. Многоперспективност в преподаването 

мОлДОВсКА ТВЪРДИцА 

на история по чувствителни въпроси и др.
Вярвам, че участието ми в семинара 

ще ни помогне да работим с такива  тежки 
теми, каквато е темата за война и нейните 
последствия за човека. Защото ние, препо-
давателите, и особено историците, трябва да 
възпитаваме в младото поколение антипатия 
към войната, и същевремено да възпитаме то-

лерантна младеж, която ще може да решава 
проблемите чрез конструктивен диалог, а не 
по начини, които носят жертви и  разрушения. 

Мария СМИРНОВА, учителка по история - 
висша педагогическа категория,

директор в Теоретичен лицей, 
гр. Твърдица (Молдова)

зНАМЕТО НА ТД „чУМЕРНА“ СЕ РАзВЯ НА гОЛЯМ МЕчИ ВРЪХ В РИЛА
Най-високата планина на Балканите и 

шеста в Европа е Рила. Площта й е прибли-
зително 2400 кв. км. и е разделена на чети-
ри дяла – Източен, Среден, Северозападен и 
Югоизточен. 

Група туристи от ТД „Чумерна” – Твърди-
ца посетихме Югозападния дял на планина-
та като изкачихме връх „Голям мечи връх”, 
разположен на 2618 м. надморска височина. 
Върхът се намира в резерват Парангалица, 
който е част от Национален парк Рила. Името 
Парангалица (1509 хектара) идва от гръцката 
дума парангалос и означава забранено, за-
вардено. В този резерват се опазват едни от 
най-старите смърчови гори в Европа, около 
290 вида висши растения и много защитени 
животински видове. 

ОТ ТВЪРДИцА ТРЪгНАХМЕ 

РАНО СУТРИНТА, 

за да избегнем поне част от юлските го-

рещници. След дълго, но приятно пътуване, 
около обед пристигнахме в Благоевград. 
Направихме кратка ободрителна почивка 
и отново потеглихме по хубав асфалтиран 
път, изпълнен с много завои и серпентини, 
но това е нормално и очаквано, тъй като на-
влязохме в планината. Времето бе слънчево, 
приятно, а планината – гостоприемна. След 
малко повече от час пристигнахме до мест-
ност „Карталска поляна”. До тук с возенето. 
Местността е известен ски център в региона с 
изградени ски писти и кабинкова въжена ли-
ния за скиорите и туристите.  Без излишно ба-
вене и суетене се преекипирахме за продъл-
жителен преход във високата планина. Тъкмо 
да потеглим по пътеката и 

ПЛАНИНАТА НИ ПОКАзА СВОЯТА 

СИЛА И МОЩ. 

Заваля силен дъжд придружен с гръмоте-
вици. Имахме късмет, че не бяхме тръгнали, 
а хотелският комплекс ни послужи като убе-

жище от кратковременния, но пороен дъжд. 
Дъждът спря, слънцето изгря отново и ние 
поехме по дългия път до хижа „Македония”. 
По време на прехода групата леко се разкъ-
са, но с видима връзка между отделните й 
части. Пътят лакатушеше сред смесена гора, 
след това в иглолистна гора с големи и ви-
соки дървета и накрая завърши в алпийския 
пояс. От двете страни на пътя по-малки и 
по-големи потоци вливаха своите кристални 
води в буйната и пенлива река „Бистрица” – 
красива и приятна гледка. След около четири 
часа и тридесет минути ходене достигнахме 
кота 2166 м. – седловина, обрасла с трева и 
планински цветя, без дори нито един храст, 

ТИПИчНА АЛПИЙСКА КАРТИНА, 

в която е разположена и хижа „Маке-
дония”. Самата хижа е типичен пример за 
високопланинска сграда. Тя е на два етажа, 
изградена е от каменни блокове с ламаринен 
покрив и електрическо захранване от соларни 
батерии. На първия етаж са разположени ту-

ристическата столова и кухнята, а 
на втория – спалните помещения, 
които са общи и са с легла на два 
етажа. Но всичко това е за прото-
кола, защото ние се настанихме 
много бързо, съгласувахме дейст-
вията си и прекарахме вечерта 
много весело и приятно. На след-
ващия ден 08.07.2023 г. (събота) 
потеглихме по много стръмна и 
тясна пътека към върха. Вървяхме 
по зимна маркировка, направена 
от метални колове, на които има-
ше поставени табелки с обозначе-
ни на тях разстояние на междуко-
лието и наклон на терена, който на 
места достигаше до 60 градуса. 

ВЪРВИМ НАгОРЕ И ВСЕ ПО 

НАВИСОКО, 

но няма баир, след който да 
видим пак баир. Ходът е моно-
тонен с кратки почивки и обилно 
потене. За компенсация и отдих, 
обръщайки се с лице в обратна 
посока на юг се откриваха много 

красиви гледки, а в далечината на хоризон-
та се виждаха и заснежените високи върхове 
на Пирин. Така достигнахме до билна част 
на планината и след кратки спускане и из-
качване достигнахме пирамидата на 2618 м. 
надморска височина – Голям мечи връх. Ус-
мивки и радост се появиха по нашите лица, 
но ураганен и студен вятър ограничи престоя 
ни на върха и възможността да се нагледаме 
по-продължително на красивата и пленителна 
гледка във всички посоки. Все пак целта, за 
която дойдохме в тая омайна и висока пла-
нина бе постигната. Наложи се да слезем в 
южното подножие на върха, където вятърът 
бе по-слаб и там направихме необходимата и 
заслужена почивка. Време беше да тръгваме 
обратно надолу. Слизането беше по същия път 
с по-малко умора, но с много по-голямо на-
товарване на краката, заради големия наклон. 
На площадката пред хижата се срещнахме и 
поздравихме с много туристи пристигнали по 
планинските пътеки от различни дестинации, 
тъй като 

ХИжАТА Е СЪБИРАТЕЛНА И ЕДИНСТВЕНА 

за няколко туристически маршрута от тази 
част на планината. Отпочинахме и разме-
нихме впечатления вече в условия на много 
приятно, слънчево и топло лятно време. В 
неделния ден направихме ускорено спускане 
до изходния ни пункт „Карталска поляна”. Там 
следваше поредното преобличане, подрежда-
не на багажа в буса и отпътуване. Кратък ре-
лакс с кафе, безалкохолни напитки и отново 
на път. По обяд пристигнахме в най-голямата 
българска света обител – Рилски манастир.  
Голяма навалица от посетители и миряни, но 
и създаден добър ред и организация за хората 
и паркирането на превозните средства. Цялата 
ни група посети църквата, всички си запалиха 
свещички, а останалото свободно време всеки 
използва според своите предпочитания, посе-
щение на музеите, търговски обекти и др. 

Удовлетворени от това тридневно приклю-
чение, не усетихме дългият път до Твърдица. 
Прибрахме се приятно уморени и с прекрас-
но настроение.

До нови срещи в красивите български пла-
нини приятели!

Инж. Петър Трухчев
Председател на ТД „Чумерна”

мАРшРуТИ
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РЕШЕНИЯ НА ОБЩИНСКИ СЪВЕТ - ТВЪРДИцА
Продължава от предишен брой

Р Е Ш Е Н И Е № 694/31.07.2023 г.
На основание  чл. 21, ал. 1, т. 6 от Закона за местното самоу-

правление и местната администрация и Наредбата за условията и 
реда за съставяне на тригодишната бюджетна прогноза за мест-
ните дейности и за съставяне, приемане, изпълнение и отчитане 
на бюджета на Община Твърдица, Общински съвет – Твърдица 

РЕШИ:
1. Приема актуализирания план на общинския бюджет към 

31.12.2022 г. по приходите е размер на 30 056 113 лв., в т.ч.:
- Приходи с държавен характер – 21 129 128 ле.;
- Приходи с общински характер – 8 926 985 лв. 
2. Приема актуализирания план на общинския бюджет към 

31.12.2022 г. по разходите в размер на 30 056 113 лв., в т.ч.:
- Разходи за делегираните от държавата дейности – 21 129 

128 лв.:
- Разходи за дофинансиране на държавни дейности – 212 852 

лв.;
- Разходи за местните дейности – 8 714 133 лв.
3. Приемане отчета за изпълнение на бюджета към 31.12.2022 

г. по прихода в размер на 25 287 304 лв., в т.ч.:
- Приходи за делегираните от държавата дейности – 18 764 

992 лв.;
- Приходи за местните дейности – 6 522 312 лв. 
4. Приема отчета за изпълнение на бюджета към 31.12.2022 

г. по разхода в размер на 25 287 304 лв., в т.ч.:
- Разходи за делегираните от държавата дейности – 18 764 

992 лв.; 
- Разходи за дофинансиране на държавни дейности – 208 791 

лв.;
- Разходи за местните дейности – 6 313 521 лв.
5. Приема отчета за състоянието на общинския дълг към 

31.12.2022 г., съгласно Приложение с информация за дълга на 
община Твърдица /бланка на министерство на финансите/.

Р Е Ш Е Н И Е № 69531.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от Закона за местното само-

управление и местната администрация и чл. 8, ал. 4 от Наредбата 
за командировките в страната, Общински съвет – Твърдица

РЕШИ:
Приема отчета за получените командировъчни пари от кме-

та на община Твърдица, за периода от 01.04.2023 година до 
30.06.2023 година, в размер на 20 /двадесет/ лева.

Р Е Ш Е Н И Е № 696/31.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 и във връзка с ал. 2 от ЗМС-

МА, чл. 54, ал. 2 от Закона на предучилищно и училищно образо-
вание  и Постановление № 121 от 23.06.2017 г. Общински съвет 
да

РЕШИ:
Основно училище „Никола Йонков Вапцаров“ с. Бяла паланка 

да бъде включено в списъка на защитените училища за учебната 
2023-2024 година.

Р Е Ш Е Н И Е № 697/31.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 и във връзка с ал. 2 от ЗМС-

МА, чл. 54, ал. 1 от Закона на предучилищно и училищно обра-
зование, чл. 5, ал. 1  от Постановление № 121 от 23.06.2017 г. 
Общински съвет да

РЕШИ:
I. Детска градина „Вела Пеева“ с. Бяла паланка да бъде 

включена в списъка със защитените детски градини за учебната 
2023/2024 година.

Р Е Ш Е Н И Е № 698/31.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от ЗМСМА, чл. 53, ал. 2, 3, 4, 

5 и ал. 6 от ЗПУО, Общински съвет да
РЕШИ:
Следните училища да бъдат включени в списъка на средищни-

те училища за учебната 2023/2024 година
1. Средно училище „Неофит Рилски“ гр. Твърдица
2. Средно училище „Георги Каравелов“ гр. Шивачево
3. Основно училище „Никола Вапцаров“ с. Бяла паланка

Р Е Ш Е Н И Е № 699/31.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 и ал. 2 от ЗМСМА, във връзка 

с чл. 256, ал. 1 и чл. 280, ал. 1 от Закона на предучилищно и учи-
лищно образование, Общински съвет - Твърдица

РЕШИ:
Утвърждава мрежата от общински детски градини и училища 

за учебната 2023-2024 година както следва:
I. Общински детски градини 
1. Детска градина „Щастливо детство“ гр. Твърдица
1.1 Целодневни групи – 9 с 230 деца;
1.2 Яслени групи – 2 с 40 деца.
2. Детска градина „В. Левски“ гр. Твърдица – кв. Козарево

2.1 Целодневни групи – 3 с 85 деца .
3. Детска градина „Атанас Дамянов“ с. Оризари
3.1 Целодневни групи – 2 с 40 деца.
4. Детска градина „Брезичка“ с. Сборище
4.1 Целодневни групи – 3 с 69 деца;
4.2 Полудневни групи – 2 с 46 деца.
5. Детска градина „Слънчев ден“ гр. Шивачево 
5.1 Целодневни групи – 6 с 180 деца
6. Детска градина „В. Пеева“ с. Бяла паланка
7.1 Целодневни групи – 2 с 22 деца.
II. Общински училища 
1. Средно училище „Неофит Рилски“ гр. Твърдица 
1.1 Паралелки – 38 с 842 ученици 
1.1 Полудневни подготвителни групи – 1 с 22 деца;
1.2 Непрофилирани паралелки – 29;
1.3 Професионални паралелки – 4;
1.4 Профилирани паралелки – 5.
2. Средно училище „Георги Каравелов“ гр. Шивачево 
2.1 Паралелки – 25 с 580 ученици 
2.2 Непрофилирани паралелки – 19
2.3 Профилирани паралелки – 6
3. Основно училище
3.1 Непрофилирани паралелки – 9 с 182 ученици 
4. Основно училище „Никола Вапцаров“ с. Бяла паланка 
5.1 Непрофилирани паралелки – 5 с 37 ученици
5.2 Слята паралелка – 1-4 клас с 9 ученици 
5.3 Слята паралелка – 2-3 клас с 8 ученици 
5. Начално училище „Христо Ботев“ с. Оризари
5.1 Слети паралелки – 2 с 27 ученици 

Р Е Ш Е Н И Е № 700/31.07.2023 г.
На основание чл.20 и чл. 21, ал. 1, т.23 и ал. 2 от ЗМСМА, във 

връзка с чл. 294, т. 2 от ЗПУО и чл. 68, ал. 1, т.1-3 от Наредбата за 
финансиране на институциите в системата на предучилищното и 
училищно образование на МОН 

РЕШИ:
Дава съгласие през учебната 2023-2024 година да се сфор-

мират паралелки с брой на учениците под определения минимум 
и слети паралелки в следните общински училища:

1. По чл. 68, ал. 1, т. 1 от Наредбата за финансиране на инсти-
туциите в системата на предучилищното и училищно образование 
/в защитените училища/

1.1 ОУ „Н. Вапцаров“ с. Бяла паланка: I кл. –  IV кл. – 9 учени-
ци; II кл. – III кл. – 8 ученици; V кл. – 6 ученици; VI кл. – 6 ученици; 
VII кл. – 8 ученици.

На учебното заведение се осигуряват допълнителни финан-
сови средства като средищно и защитено училище.

2. По чл. 68, ал. 1, т. 3 от Наредбата за финансирането на 
институциите в системата на предучилищното и училищно обра-
зование 

3.1 НУ „Хр. Ботев“ с. Оризари – 2 слети паралелки /I кл. и IV 
кл. – 13 ученици; II кл. и III кл. – 14 ученици/.

3.2 ОУ „Н. Прокопиев“ с. Сборище – една маломерна пара-
лелка 7 клас с 14 ученика.

За училището ще бъдат осигурени допълнителни средства за 
обезпечаване на учебния процес извън определените по единни 
разходни стандарти за съответната дейност 

Р Е Ш Е Н И Е № 701/31.07.2023 г.
На основание чл.21, ал.1, т.11 от ЗМСМА във връзка с чл.124а, 

ал.1 и ал.5 и  чл.124б, ал.1 от ЗУТ, Общински съвет  Твърдица,
РЕШИ:
ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОЙСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ ПО 

ЧЛ.125 ОТ ЗУТ и РАЗРЕШАВА: САЛИ ВЕИЗОВ КЮЧУКЮСМЕНОВ 
да възложи  изработването на проект за  ПУП – ПЗ (План за за-
строяване) за ПИ с идентификатор 29533.9.181, с. Жълт бряг, 
общ. Твърдица, област Сливен  по КККР, одобрени със Заповед  
№ РД-18-58 / 24.01.2020г. на ИД на АГКК и установяване на ус-
тройствена зона за „жилищни и рекреационни дейности (Ов), с  
устройствени показатели: Височина: (2-7м), Плътност на застро-
яване  < 40%, Кинт < 0,8,  Озеленяване >50%, свободно  застро-
яване.

При разработването на проекта  да се спазват разпоредбите 
на  Закона за устройство на територията, Наредба № 7 за  ПНУ-
ОВТУЗ, Наредба  № 8 за обема и съдържанието на устройствени-
те схеми и планове.

Р Е Ш Е Н И Е № 702/31.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА и чл. 129, ал. 1 от 

ЗУТ, Общински съвет  Твърдица,
РЕШИ:
1. ОДОБРЯВА ПУП - ПП / ПАРЦЕЛАРЕН ПЛАН/  за  линейни-

те обекти на техническата инфраструктура извън границите на 
населените места и селищните образувания за трасе на външно 
ел. захранване на ПИ с идентификатор 15944.1.35, от ТЕПО НН, 
ТП“КЗС“, ВЛ “Сборище“, п-я „Твърдица“ в ПИ с идентификатор 
15944.1.110 по КК и КР, гр. Шивачево, общ. Твърдица,  обл. Сли-

вен.
ПУП – ПП /Парцеларен план/ обхваща трасето извън гра-

ниците на населените места на подземен електропровод 1кV 
през следните имоти по КККР на гр. Шивачево, общ. Твърдица,  
обл. Сливен,  одобрени със Заповед  РД–18–97/18.02.2020г. на 
ИД на АГКК: ПИ № 15944.1.35, ПИ № 15944.128.584,  ПИ № 
15944.1.260, ПИ № 15944.1.110.

На основание чл.129, ал.1 от ЗУТ Решението се съобщава 
чрез обнародване в „ Държавен вестник“.

На основание чл.215, ал.1 и ал.4 от ЗУТ,  Решението подлежи 
на обжалване пред Административен съд - гр. Сливен. Жалбите и 
протестите се подават чрез Общинския съвет на община Твърди-
ца в 30-дневен срок от обнародване на решението в „Държавен 
вестник”.

Р Е Ш Е Н И Е № 703/31.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА и чл. 129, ал. 1 от 

ЗУТ, Общински съвет  Твърдица,
РЕШИ:
1. ОДОБРЯВА ПУП - ПП / ПАРЦЕЛАРЕН ПЛАН/  за  линейните 

обекти на техническата инфраструктура извън границите на на-
селените места и селищните образувания за трасе на външно ел. 
захранване на ПИ с идентификатор 15944.200.7, по КК и КР, гр. 
Шивачево, общ. Твърдица,  обл. Сливен.

ПУП – ПП /Парцеларен план/ обхваща трасето извън гра-
ниците на населените места на ел. провод 20кV през следните 
имоти по КККР на гр. Шивачево, общ. Твърдица,  обл. Сливен,  
одобрени със Заповед  РД–18–97/18.02.2020г. на ИД на АГКК: ПИ 
№15944.1.167, ПИ №15944.200.712,  ПИ № 15944.200.6  и засяга 
със сервитут ПИ № 15944.200.1. 

На основание чл.129, ал.1 от ЗУТ Решението се съобщава 
чрез обнародване в „Държавен вестник“.

На основание чл.215, ал.1 и ал.4 от ЗУТ,  Решението подлежи 
на обжалване пред

Административен съд - гр. Сливен. Жалбите и протестите се 
подават чрез Общинския съвет на община Твърдица в 30-дневен 
срок от обнародване на решението в „Държавен вестник”.

Р Е Ш Е Н И Е № 704/31.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА и чл. 129, ал. 1 от 

ЗУТ, Общински съвет  Твърдица,
РЕШИ:
1. ОДОБРЯВА ПУП - ПП / ПАРЦЕЛАРЕН ПЛАН/  за  линейните 

обекти на техническата инфраструктура извън границите на на-
селените места и селищните образувания за трасе на външно ел. 
захранване на ПИ с идентификатор 15944.1.35 до ТЕПО ниско 
напрежение на стълб № 5 в ПИ № 15944.128.584 по КК и КР, гр. 
Шивачево, общ. Твърдица,  обл. Сливен.

ПУП – ПП /Парцеларен план/ обхваща трасето извън грани-
ците на населените места на подземен електропровод 1kV, САВТ 
4х35 кв. мм през следните имоти по КККР на гр. Шивачево, 
общ. Твърдица,  обл. Сливен,  одобрени със Заповед  РД–18–
97/18.02.2020г. на ИД на АГКК:  ПИ с идентификатор 15944.1.35   
и  ПИ с идентификатор 15944.128.584.

На основание чл.129, ал.1 от ЗУТ Решението се съобщава 
чрез обнародване в „Държавен вестник“.

На основание чл.215, ал.1 и ал.4 от ЗУТ,  Решението подлежи 
на обжалване пред

Административен съд - гр. Сливен. Жалбите и протестите се 
подават чрез Общинския съвет на община Твърдица в 30-дневен 
срок от обнародване на решението в „Държавен вестник”.

Р Е Ш Е Н И Е № 705/31.07.2023 г.
1. На основание чл.21, ал.1, т.11 от ЗМСМА във връзка с 

чл.129, ал.1 от ЗУТ, Общ. Съвет Твърдица,
РЕШИ:
ОДОБРЯВА ПУП – Парцеларен план за елементите на техни-

ческата  инфраструктура  извън границите на населените места и 
селищните образувания за Изграждане на нов кабел НН за външ-
но ел.захранване на ППС 5473 на  „Цетин България“ЕАД, в ПИ с 
идентификатори 53847.196.11 и 53847.196.145,  с.Оризари общ.
Твърдица,  обл.Сливен, по КККР, одобрени със Заповед №РД-18-
58 / 24.01.2020г.  на ИД на АГКК.  

На основание чл.129, ал.1 от ЗУТ Решението се съобщава 
чрез обнародване в „Държавен вестник“.

На основание чл.215, ал.1 и ал.4 от ЗУТ,  Решението подлежи 
на обжалване пред

Административен съд - гр. Сливен. Жалбите и протестите се 
подават чрез Общинския съвет на община Твърдица в 30-дневен 
срок от обнародване на решението в „Държавен вестник”.

Р Е Ш Е Н И Е № 706/31.07.2023 г.
На основание чл.21, ал.1, т.11 от ЗМСМА,  във връзка с 

чл.129, ал.1 от ЗУТ,
РЕШИ:
1. ОДОБРЯВА ПРОЕКТ за  изменение  на  ПУП – ПР /Подробен 

устройствен план - План за регулация/  и ПУП – ПЗ /Подробен 
устройствен план - План за застрояване/,  направено на основа-
ние чл.134, ал.1, т.1, т.2, ал.2, т.1, т.2. и т.6 и  при  условията на 
чл.135 от  ЗУТ за обхвата  на  улица  от о.т.483 до о.т.487, УПИ 
VI – ДСО “Петрол“, УПИ VII - За озеленяване, УПИ IV-БДЖ-За 
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гаров комплекс, кв.88, УПИ  I – 433, За животновъдна ферма, 
кв.94 по плана на гр. Твърдица, общ. Твърдица, област Сливен, 
одобрен със Заповед №300 от 01.06.1983г. и  Заповед № 45 от 
15.02.1990 г.

На основание чл.129, ал.1 от ЗУТ Решението се съобщава 
чрез обнародване в „Държавен вестник“.

На основание чл.215, ал.1 и ал.4 от ЗУТ,  Решението подлежи 
на обжалване пред

Административен съд - гр. Сливен. Жалбите и протестите се 
подават чрез Общинския съвет на община Твърдица в 30-дневен 
срок от обнародване на решението в „Държавен вестник”.

Р Е Ш Е Н И Е  № 707/31.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА във връзка с 

чл.124а, ал.1 и ал.5 и  чл. 124б, ал.1 от ЗУТ, Общински съвет  
Твърдица, 

РЕШИ:
ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОЙСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ ПО 

ЧЛ.125 ОТ ЗУТ и РАЗРЕШАВА:  Пламена Христова Стоева  да 
възложи  изработването на проект за  ПУП – ПЗ (План за за-
строяване) за ПИ с идентификатор 72165.23.18, гр. Твърдица, 
общ. Твърдица,  обл. Сливен, по КК и КР, одобрени със Запо-
вед № РД-18-28 / 26.02.2010 на ИД на АГКК  и установяване 
на „Устройствена жилищна зона с преобладаващо застрояване 
с малка височина“ (Жм), с  устройствени показатели: Плътност 
на застрояване  < 60%, Кинт < 1,2,  Височина 1-3 (3-10м), Озе-
леняване >40%.  

Планът за застрояване да бъде придружен от схема за „Елек-
трификация“ / чл.108, ал. 2 от ЗУТ/. Схемата да бъде съгласува-
на в съответното експлоатационно предприятие, съгласно раз-
поредбата на чл. 60, ал.2 от ЗУТ.   

При разработването на проекта  да се спазват разпоредбите 
на  Закона за устройство на територията, Наредба № 7 за  ПНУ-
ОВТУЗ, Наредба  № 8 за обема и съдържанието на устройстве-
ните схеми и планове.

Г-жа Трухчева излиза от залата.

Р Е Ш Е Н И Е  № 708/31.07.2023 г.
1. На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА във връзка с  

чл. 124а, ал. 1 и ал. 5 и  чл. 124б, ал. 1 от ЗУТ,
2. На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА във връзка с чл. 

30, ал. 3 от ПП ЗОЗЗ и чл. 25, ал. 5 от ЗСПЗЗ, Общински съвет  
Твърдица, 

РЕШИ:
1. ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОЙСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ ПО 

ЧЛ.125 ОТ ЗУТ и
РАЗРЕШАВА: „Електроразпределение ЮГ“ ЕАД, КЕЦ „Нова 

Загора“, да възложи  изработването на ПУП – Парцеларен план 
за елементите на техническата  инфраструктура  извън граници-
те на населените места и селищните образувания за Нов кабелен 
електропровод 20kV тип NA2XS/F/2Y 3x1x400мм2 от РУ20kV  на 
п/ст 110/20Kv „Tвърдица“ до нов БКТП в ПИ № 65499.67.890, 
местност „Тепята“ по КККР на с. Сборище, общ. Твърдица, одо-
брени със Заповед №РД-18-58 / 24.01.2020г.,  преминаващ 
през   ПИ 72165.287.226, ПИ 72165.315.916, ПИ 72165.220.821, 
72165.220.92, ПИ 72165.285.233, ПИ 72165.285.234, ПИ 
72165.285.164, ПИ 72165.278.292, ПИ 72165.278.1291, 
ПИ 72165.277.291, ПИ 72165.277.219, 72165.277.295, ПИ 
72165.276.300, ПИ 72165.276.294, ПИ 72165.276.424, ПИ 
72165.269.302, ПИ 72165.268.302, ПИ 72165.268.930, ПИ 
72165.268.307, ПИ 72165.267.307, ПИ 72165.266.307, ПИ 
72165.265.307, ПИ 72165.264.307, ПИ 65499.80.660, ПИ 
65499.80.669, ПИ 65499.81.660, ПИ 65499.67.666.

2. ДАВА ПРЕДВАРИТЕЛНО СЪГЛАСИЕ за преминаване 
трасе на Нов кабелен електропровод 20kV тип NA2XS/F/2Y 
3x1x400мм2 от РУ20kV  на п/ст 110/20Kv „Tвърдица“ до нов БКТП 
в ПИ № 65499.67.890, местност „Тепята“ по КККР на с. Сбори-
ще, общ. Твърдица,  през ПИ 72165.315.916, ПИ 72165.285.164, 
ПИ 65499.80.660, ПИ 65499.80.669, ПИ 65499.81.660, ПИ 
65499.67.666 -  Публична общинска собственост и през ПИ 
72165.287.226, ПИ 72165.285.233, ПИ 72165.285.234, ПИ 
72165.278.292, ПИ 72165.278.1291, ПИ 72165.277.291, ПИ 
72165.277.295, ПИ 72165.276.300, ПИ 72165.276.294, ПИ 
72165.269.302, ПИ 72165.268.302, ПИ 72165.268.307, ПИ 
72165.267.307, ПИ 72165.266.307, ПИ 72165.265.307, ПИ 
72165.264.307-

- Частна общинска собственост.
При разработването на проекта да се спазват разпоредбите 

на  Закона за устройство на територията, Наредба № 7 за  ПНУ-
ОВТУЗ, Наредба  № 8 за обема и съдържанието на устройстве-
ните схеми и планове.

Р Е Ш Е Н И Е  № 709/31.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, във връзка с  чл. 

128, ал. 3 от ЗУТ, 
РЕШИ:
ДАВА СЪГЛАСИЕ ЗА ОДОБРЯВАНЕ НА ПРОЕКТ за  измене-

ние на  ПУП -  План   за регулация  и ПУП - План  за застрояване 
за  обхвата на   УПИ III,  кв.96   по действащия ПУП - ПРЗ на 
гр. Твърдица, общ. Твърдица, обл. Сливен, одобрен със Заповед 
№300 / 01.06.1983г.  и Заповед №424 / 03.11.2011 г.

Р Е Ш Е Н И Е  № 710/31.07.2023 г.
1. На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА, във връзка с  

чл. 124а, ал. 1 и  чл. 124б, ал. 1 от ЗУТ,
2. На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА във връзка с чл. 

30, ал. 3 от ППЗОЗЗ и чл. 25, ал. 5 от ЗСПЗЗ, Общински съвет  
Твърдица, 

РЕШИ:
1.ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОЙСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ 

ПО ЧЛ.125 ОТ ЗУТ и РАЗРЕШАВА на Кмета на Община Твърдица 
да възложи изработването на ПУП – Парцеларен план за ПИ с 
идентификатор 72165.221.1 и ПИ №72165.221.236, по КККР на 
гр. Твърдица, общ. гр. Твърдица, обл. Сливен, като част от про-
ектно трасе на „Кръгово движение на източния вход и изход на 
гр. Твърдица, община Твърдица, област Сливен”.

2. ДАВА ПРЕДВАРИТЕЛНО СЪГЛАСИЕ за разполага-
не   част от трасе на „Кръгово движение на източния вход и 
изход на гр. Твърдица, община Твърдица, област Сливен” в ПИ 
№72165.221.236 - Частна общинска собственост.

При разработването на проекта  да се спазват разпоредбите 
на  Закона за устройство на територията, Наредба № 7 за  ПНУ-
ОВТУЗ, Наредба  № 8 за обема и съдържанието на устройстве-
ните схеми и планове.

Р Е Ш Е Н И Е  № 711/31.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА във връзка с  

чл. 124а, ал. 1 и ал. 5 и  чл. 124б, ал. 1 от ЗУТ, Общински съвет  
Твърдица, 

РЕШИ:
ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОЙСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ ПО 

ЧЛ.125 ОТ ЗУТ и  РАЗРЕШАВА:  „АГРОКАН“ООД   да възло-
жи  изработването на проект за  ПУП – ПЗ (План за застро-
яване) за промяна предназначението на ПИ с идентификатор 
15944.235.35, 15944.235.485, 15944.235.486, гр. Шивачево, 
общ. Твърдица,  обл. Сливен  по КККР, одобрени със Заповед  № 
РД–18–97/ 18.02.2020г. на ИД на АГКК и установяване на устрой-
ствена зона „Предимно производствена“ (Пп), за застрояване 
с производствени, складови, търговски и обслужващи сгради 
и съоръжения (вкл. за изграждане на Фотоволтаична електро-
централа за производство на ел. енергия), както и с жилищни  
сгради,  с показатели на застрояване: Етажност: 1-3, H<10м;  
Плътност: 80%;  Кинт:2,5; Озеленяване: > 20. Застрояването в 
трите имота - свободно, на 3м от границите към всички съседни 
имоти и сключено по общите им имотни граници.

Планът за застрояване да бъде придружен от схеми: „Водо-
снабдяване и канализация“ и „Електрификация“ /чл.108, ал. 2 от 
ЗУТ/. Схемите да бъдат съгласувани в съответните експлоатацион-
ни предприятия, съгласно разпоредбата на чл. 60, ал.2 от ЗУТ.

При разработването на проекта  да се спазват разпоредбите 
на  Закона за устройство на територията, Наредба № 7 за  ПНУ-
ОВТУЗ, Наредба  № 8 за обема и съдържанието на устройстве-
ните схеми и планове.

Р Е Ш Е Н И Е  № 712/31.07.2023 г.
На основание чл.21, ал.1, т.11 от ЗМСМА, във връзка с 

чл.129, ал.1 от ЗУТ, 
РЕШИ:
1. ОДОБРЯВА ПРОЕКТ за частично  изменение  на  ПУП – ПР 

/Подробен устройствен план - План за регулация/  и ПУП – ПЗ /
Подробен устройствен план - План за застрояване/, направено 
на основание чл.134, ал.2 и  при  условията на чл.135 от  ЗУТ 
за обхвата  на  кв.17 и част от кв. 34 - имоти с планоснимачни 
номера 62, 63 и 64 по      действуващия план на гр. Твърдица, 
общ. Твърдица, обл. Сливен,  одобрен със заповед No 300 от 
01.06.1983г. и съгласно ПРОЕКТА.

На основание чл. 129, ал.1 от ЗУТ Решението се съобщава 
чрез обнародване в „Държавен вестник“.

На основание чл. 215, ал. 1 и ал. 4 от ЗУТ, Решението подле-
жи на обжалване пред

Административен съд - гр. Сливен. Жалбите и протестите се 
подават чрез Общинския съвет на община Твърдица в 30-дневен 
срок от обнародване на решението в „Държавен вестник”.

Р Е Ш Е Н И Е  № 713/31.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА във връзка с 

чл. 124а, ал. 1 и ал. 5 и  чл. 124б, ал. 1 от ЗУТ, Общински съвет  
Твърдица 

РЕШИ:
ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОЙСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ ПО 

ЧЛ.125 ОТ ЗУТ и РАЗРЕШАВА:  ДИМИТЪР ВАСИЛЕВ ГАНЧЕВ да 
възложи  изработването на проект за  ПУП – ПЗ (План за застро-
яване) за ПИ с идентификатор 15944.128.541, с. Шивачево, общ. 
Твърдица,  обл. Сливен  по КК и КР, одобрени със Заповед  № 
РД-18-97 / 18.02.2023г. на ИД на АГКК и установяване на устрой-
ствена зона „Предимно производствена“ (Пп), за застрояване 
с производствени, складови, търговски и обслужващи сгради и 
съоръжения, както и с жилищни  сгради,  с показатели на за-
строяване: Етажност: 1-3, H<10м;  Плътност: 80%;  Кинт:2,42; 
Озеленяване: > 20%.

При разработването на проекта  да се спазват разпоредбите 
на  Закона за устройство на територията, Наредба № 7 за  ПНУ-
ОВТУЗ, Наредба  № 8 за обема и съдържанието на устройстве-
ните схеми и планове.

Р Е Ш Е Н И Е  № 714/31.07.2023 г.
На основание чл.21, ал.1, т.11 от ЗМСМА във връзка с  

чл.124а, ал.1 и ал.5 и  чл.124б, ал.1 от ЗУТ, Общински съвет 
Твърдица

РЕШИ:
ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОЙСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ ПО 

ЧЛ.125 ОТ ЗУТ и  РАЗРЕШАВА:  „Делта Еко Енерджи“ ЕООД 
да възложи  изработването на проект за  ПУП – ПЗ  на ПИ с 
идентификатор 72165. 632.2, гр. Твърдица, общ. Твърдица,  обл. 
Сливен,  по КККР, одобрени със Заповед  РД–18–97/26.02.2010г. 
на ИД на АГКК, образуване  на следните самостоятелни имоти 
с проектни идентификатори: 72165. 632.601, 72165. 632.602 , 

72165. 632.603, 72165. 632.604, 72165.632.605, 72165. 632.606,  
72165. 632.607 и установяване за тях на устройствена зона 
„Чисто производствена“ (Пч), с показатели на застрояване  
Плътност: > 80%;  Кинт:>2,5; Озеленяване: > 20%, с отреждане  
„За  производство на електроенергия от ВЕИ“,   което ще даде 
възможност, след промяна предназначението на новообразува-
ните имоти да се изгради  Вятърно – генераторен парк за про-
изводство на  ел. енергия. За обслужване на  новообразуваните 
имоти е предвиден обслужващ път с ширина 4 метра в отделен 
самостоятелен имот -    72165.632.608. 

Планът за застрояване да бъде придружен от схема: „Елек-
трификация“ / чл.108, ал. 2 от ЗУТ /. Схемите да бъдат съгла-
сувани в съответните експлоатационни предприятия, съгласно 
разпоредбата на чл. 60, ал.2 от ЗУТ.

При разработването на проекта  да се спазват разпоредбите 
на  Закона за устройство на територията, Наредба № 7 за  ПНУ-
ОВТУЗ, Наредба  № 8 за обема и съдържанието на устройстве-
ните схеми и планове.

Р Е Ш Е Н И Е  № 715/31.07.2023 г.
На основание чл.21, ал.1, т.8 и т.11 от ЗМСМА във връзка с  

чл.124а, ал.1 от ЗУТ, съгласно чл. 6 ал.1 от ЗОС  ОбС Твърдица
РЕШИ:
1. РАЗРЕШАВА: НА КМЕТА НА ОБЩИНА ТВЪРДИЦА, ДА ВЪЗ-

ЛОЖИ  ИЗРАБОТВАНЕТО НА ПРОЕКТ за  частично  изменение  
на  ПУП – ПР /Подробен устройствен план - План за регулация/  
и ПУП – ПЗ /Подробен устройствен план - План за застрояване/,  
направено на основание чл.134, ал.1, т.1, т.2, т.4, ал.2, т.6  и  при  
условията на чл.135 от  ЗУТ за обхвата  на квартал 23 и приле-
жаща улица от о.т. 35, о.т.62, о.т.14 по плана на с. Боров дол, 
община Твърдица - одобрен със Заповед № 326  от 25.05.1984 
г., и създаване  на нов УПИ Х - За благоустрояване, автоспирка, 
търговска  дейност и услуги,кв.23  съгласно ПРЕДЛОЖЕНИЕТО.

2. ДАВА ПРЕДВАРИТЕЛНО  СЪГЛАСИЕ ЗА ОДОБРЯВАНЕ НА 
ПРОЕКТ за частично изменение  на  ПУП – ПР и ПУП – ПЗ  за об-
хвата  на квартал 23 и прилежаща улица от о.т. 35, о.т.62, о.т.14 
по плана на с. Боров дол, община Твърдица - одобрен със Запо-
вед № 2214  от 05.07.1964г., и създаване на нов УПИ Х - За бла-
гоустрояване, автоспирка, търговска  дейност и услуги, кв.23.

Р Е Ш Е Н И Е  № 716/31.07.2023 г.
На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА във връзка с  

чл.124а, ал.1 от ЗУТ, ОбС Твърдица
РЕШИ:
1. РАЗРЕШАВА: НА  КМЕТА НА ОБЩИНА ТВЪРДИЦА , ДА 

ВЪЗЛОЖИ  ИЗРАБОТВАНЕТО НА ПРОЕКТ за  частично  измене-
ние  на  ПУП – ПР /Подробен устройствен план - План за регула-
ция/  и ПУП – ПЗ /Подробен устройствен план - План за застро-
яване/, направено на основание чл.134, ал.2 и  при  условията на 
чл.135 от  ЗУТ за обхвата  на  УПИ  III - За автосервиз,  кв.97 по 
плана на гр. Твърдица, общ. Твърдица, област Сливен, одобрен 
със Заповед №300 от 01.06.1983г и  Заповед №45 от 15.02.1990 
г. съгласно ПРЕДЛОЖЕНИЕТО.

2. ДАВА  ПРЕДВАРИТЕЛНО СЪГЛАСИЕ ЗА ОДОБРЯВАНЕ НА 
ПРОЕКТ за частично  изменение  на  ПУП – ПР и ПУП – ПЗ  за 
обхвата  на  УПИ  III - За автосервиз,  кв. 97, по плана на гр. 
Твърдица.

Р Е Ш Е Н И Е  № 717/31.07.2023 г.
1. На основание чл.21, ал.1, т.11 от ЗМСМА във връзка с  

чл.124а, ал.1 и ал.7 от ЗУТ,
2. На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА във връзка с чл. 

128, ал.2 от от ЗУТ, 
Общински съвет  Твърдица 
РЕШИ:
1. ОДОБРЯВА ЗАДАНИЕ ЗА УСТРОЙСТВЕНО ПЛАНИРАНЕ ПО 

ЧЛ.125 ОТ ЗУТ и РАЗРЕШАВА:  КМЕТА НА ОБЩИНА ТВЪРДИЦА , 
да възложи  изработването на проект за  ПУП – ПЗ (План за за-
строяване) за ПИ с идентификатор 72165.631.183, гр. Твърдица, 
общ. Твърдица, обл. Сливен по КК и КР, одобрени със Заповед № 
РД-18-2 / 26.02.2010г.  на ИД на АГКК, който ще определи  частта 
от  имота за застрояване, която ще се обособи   в новообразуван 
ПИ с проектен идентификатор 72165.631.809, с устройствени  
показатели определени от Наредба № 19 от 25 октомври 2012 г. 
за строителство в земеделските земи без промяна на предназ-
начението им съгласно ПРЕДЛОЖЕНИЕТО.

2. ДАВА  ПРЕДВАРИТЕЛНО СЪГЛАСИЕ ЗА ОДОБРЯВАНЕ НА 
ПРОЕКТ за ПУП - ПЗ /ПЛАН ЗА ЗАСТРОЯВАНЕ/  за ПИ с иденти-
фикатор 72165.631.183, гр. Твърдица, общ. Твърдица, обл. Сли-
вен – публична общинска собственост. 

Р Е Ш Е Н И Е  № 718/31.07.2023 г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 6 и т. 8 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация, Общински съвет гр. 
Твърдица

РЕШИ:
1. Отпуска еднократна финансова помощ на Бисер Йорда-

нов Бойчев от гр. Шивачево, Община Твърдица в размер на 500 
/петстотин/ лв.

2.Сумата в размер на 500 лв. да бъде отнесена в дейност 122 
„Общинска администрация“ § 42-14 „Други помощи по решение 
на Общински съвет”, след намаляване с 500 лв. на § 97-00 „Ре-
зерв на непредвидени и неотложни разходи ” - местни дейности.

3. Упълномощава кмета на общината да извърши промените 
по общинския бюджет. 

Мирослав Дяков, Председател на ОбС-Твърдица
Пламена Тропчева, Протоколчик
Продължава в следващия брой
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САМОДЕЙНИ СЪСТАВИ ОТ РАзЛИчНИ КРАИЩА НА БЪЛгАРИЯ УчАСТВАХА 
В СЪБОРА НА ХАЙДУШКА ПОЛЯНА 

Програмата на събора започна с въз-
становката „Обзор на Априлското въстание 
в Севлиевския район“, част от тридневната 
програма „Хайдушко сборище“ на Национал-
но дружество „Традиция“ –  Регионален клуб 
„Априлци – Троян – Севлиево“ и Регионален 
клуб „Традиция“, гр. Нова Загора

В празничния концерт участваха само-
дейни състави от НЧ „Св.Св.Кирил и Методий 
1914“ гр. Твърдица; НЧ „Отец Паисий 1936“, 
гр. Сливен, кв.Речица; НЧ „Христо Ботев 
1897“; Танцов клуб „Престиж“, гр. Сливен; 
НЧ „Петко Енев 1932“, с. Баня; НЧ „Просве-

та 1898“ гр. Шивачево; НЧ „Просвета 1910“ 
с.Сборище; НЧ „Светлина 1872“ и Клуб за на-
родни танци „Балига“ с. Кортен; НЧ „Просве-
та 1925“ с. Мечкарево, община Сливен; НЧ 
„Знание 1914“ с. Трънково, община Раднево.

Туристическо дружество „Чумерна“, гр. 
Твърдица, организира за децата интересни 
спортни игри и забавления, а кметът награди 
победителите и участниците в тях.

С кръшно хоро приключи тазгодишното 
издание на Общотвърдишки събор «Хайдуш-
ка поляна».

Нели Денева

Общотвърдишки събор „Хайдушка поляна“ 2023 

ПРОВЕДЕ СЕ ТРАДИцИОННИЯТ 
ЛЕТЕН СЪБОР НА БЯЛА ПАЛАНКА

Съборът  е възстановен през 2000 г. от 
Юсеин Сюлейманов, тогавашен кмет на Бяла 
паланка, с участието на местни и чуждестран-
ни фолклорни състави. Възстановени са и 
традиционните народни борби. Този празник 
вдъхва  живот  на местните традиции и оби-
чаи, изгражда облика на Бяла паланка. Тази 
година той се проведе на 17.06.

ОфИцИАЛНИ гОСТИ 

НА ПРАзНИКА

бяха Атанас Атанасов, кмет на общи-
на Твърдица, Хатидже Георгиева – народен 
представител, Мустафа Мустафов – областен 
председател на ДПС, общински съветници, 
кметове на селища от общината. Приветствие 
към жителите и гостите на Бяла паланка под-
несоха кметът на селото Емегюл Адемова, 
кметът на общината  Атанас Атанасов и  Хати-
дже Георгиева.  

През тази година НЧ „Нов път 1948“ отбе-
лязва своята 75 - годишнина. През всичките 
тези години то поддържа огъня на знанието, 
обогатява духовния и културен живот, съхра-
нява и развива местните традиции.  самодей-
ците  при читалището са извоювали

НАгРАДИ-гРАМОТИ И ПЛАКЕТИ

от селищни, общински и международни 

събори и фестивали. 
В празничната програма участваха само-

дейни състави при читалищата от с. Бяла па-
ланка, с.Боров дол, гр.Шивачево и гр. Твърди-
ца.  Стихотворение за Бяла паланка от Виктор 
Дойчинов изпълниха Мерве и Мелда Бекиро-
ви, а най-много аплодисменти получиха на-
родните танци на децата от ДГ „Вела Пеева“ и 
от филиала в с. Жълт бряг.  Всички участници 
в събора получиха грамоти.  

По традиция след обяд се проведоха 

НАРОДНИ БОРБИ. 

В тях взеха участие  30 борци, в категории 
за деца, юноши и мъже.  Всички участници 
получиха награди. Първо място в категория 
мъже над 90 кг. - Баш и голямата награда коч 
спечели Иван Стефанов от гр.Сливен.  В ка-
тегории деца и юноши победител стана Хюсе-
ин Арифов от с. Новачево. На състезанието 
присъстваха Лъчезар Дойчев – директор на 
Спортно училище „Димитър Рохов“ – Сливен 
на  и Райчо Райчев – председател на ОС на 
БФС. Проведе се футболна среща между мла-
дежкия  и  старшия отбор на ФК „Паланките“. 
Победител стана младежкият отбор. Те полу-
чиха грамота и парична награда.

Кметицата на с. Бяла паланка Емегюл 
Адемова получи плакет с благодарност за ак-
тивно участие в програмите на БФС в Област 
Сливен.

Сашка Сикорова

В МОЛДОВСКА ТВЪРДИцА чЕСТВАХА гОДИШНИНАТА 
ОТ РОжДЕНИЕТО НА ВАСИЛ ЛЕВСКИ

Честването беше водено от учителката 
по български език и литература Людмила 
Попова. С реч към събралите се твърдичани 
се обърна доктор на историческите науки 
Иван Думиника – председател на Научното 
дружество на българистите, който разказа 
подробно за връзките на Левски с бесараб-
ските българи.

От своя страна Ангел Маринков, пред-
ставител на Министерство на външните 
работи на Република България, очерта 
значението на революционната дейност на 
Апостола за бъдещето на българската дър-
жавност.  

Директорката на Твърдишкия лицей г-жа 
Мария Смирнова в своето изказване при-
зова към обществена активност и патри-
отизъм, особено в деня, когато почитаме 
паметта на нашите национални герои.

Директорката на Школата по изкуствата 

Альона Шавриева подчерта, че патриотич-
ната дейност на Левски в днешно време 
трябва да бъде пример за всеки българин. 
Изказа се и твърдишкият общественик Пе-
тър Бритков, член на Дружеството „Христо 
Ботев”.

По време на честването ученикът от 9-ти 
клас Павел Доломанжи развълнува при-
състващите с емоционално изпълнение на 
стихотворението на Иван Вазов „Левски”.

Жителите и гостите на Твърдица имаха 
възможност да разгледат и подготвената 
от местната Публична библиотека изложба 
от книги, посветeна на живота и делото на 
Левски.

Накрая присъстващите склониха глава 
пред паметта на великия българин Васил 
Левски.

Иван ДУМИНИКА, 
доктор на историческите науки

ПАмЕТ


